
 

 

  ך ? -ח או ב-המילה מסתיימת ב

 

 הוא מקבל ך סופיתאלייך או מתייחס שמשהו הוא שלך  .1

 , מאחוריך, לפניך, שלך , תורך, מקומך, חולצתךספרך, לימודיך, אהובתך

 

כאשר שומעים את הצליל ךְ )ללא תנועה( בסוף מילה, ולפניו לא מופיעה תנועת  .2

 (, כותבים את האות ך aפתח או קמץ )

 , חוסך, מושך, חושך, לסמוך, לדרוך, לערוך, הפוך, כרוך, צריך, דרך, ארוך,שרוך

 ך -ייכתבו ברוב המקרים ב –מילים של סגול+סגול+ חחח לדוגמא 

 לעומת מילים שיש בהם סגול+פתח יכתבו ברוב המקרים עם ח בסוף. 

 הנמכת תנועה בהכפלת הצרה/ סגול. 

 דֶרֶךְ בֶרֶךְמֶלֶךְ  כֶרֶךְ  

 ך-ח ולא ב-ח המילה מסתיימת ב-בחלק מהמילים, ברגע שיש צליל אה. לפני ה

 התבניות  2ניתן ללמד זאת באמצעות 

 פֶתַח-פֶלַח -צֶמַח -חקֶרַ -פֶרַח -מֶתַח-מֶלַח

לַח רַח-שָׁ תַח -בָׁ  פָׁ

 

 כל מה שבנקבה מקבל כ+ה בזכר מקבל ך סופית  .3

 שפך  -צריך, שפכה -נסיך, צריכה -נסיכה

 

 ך איך נדע שזו מילה בפתח ? -ח ולא ב-מילים בפתח גנובה יסתימו ב .4

מילה שמסתיימת בעיצור ח ואין לפניה פתח או קמץ, תתגנב לפניהם תנועת אה 

 תפוח, ירח, מפתח, מורח, פורח

 

 

 

 



 

 

 

 בנושא כם כמה טיפים קטנים ז בואו נסא

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 דוגמא    תבנית צליל  

 הצליל ךְ )ללא תנועה( 

בסוף מילה ולפניו לא 

מופיעה תנועת פתח או 

קמץ  כותבים את האות 

אשאל את הילד, . ך 

האם אתה שומע צליל 

 אה לפני צליל 

CH 

רִיךְ,  רוּךְ, צָׁ פוּךְ, כָׁ הָׁ

רוֹךְ, חוֹסֵךְ,  רֹךְ,שְׂ דֶרֶךְ, אָׁ

מוֹשֶךָ, חֹשֶךְ, סוֹמֵךְ , 

 דוֹרֵךְ ,לַעֲרֹךְ,

הכפלת סימן מובילה 

להנמכת תנועה ולכתיבה 

 פית ך סו-ב

 אה  -לדוגמא אה

 מֶלֶךְ כֶרֶךְ בֶרֶךְ דֶרֶךְ

 ַחמֶלתבנית צליל 

-תיכתב ברוב המקרים ב

 ך-ח ולא ב

 -קֶרח-פֶרַח -מֶתַח-מֶלַח

 פֶתַח-פֶלַח -צֶמַח

אה וצליל  -פעלים עם אה

יכתבו ברוב  -ח בסוף

 ח -במקרים ב

לַח רַח-שָׁ תַח -בָׁ  פָׁ


